

As Gaetan Boucher discovered, Canada rejoices in its world-class athletes with a passion seldom equalled in any other field, a tradition no doubt nurtured by its long-standing role as a host of major international sports events. As Canadians prepare to welcome the world to Calgary in 1988 for the XV Winter Olympics, they can look back on a long and impressive list of international events held on Canadian soil, including the 1930 Commonwealth Games in Hamilton, the 1967 Pan American Games in Winnipeg, the 1976 Summer Olympics in Montreal, the 1978 Commonwealth Games and 1983 World University Games in Edmonton, the 1978 and 1984 World Figure Skating Championships in Ottawa as well as three Canada Cup hockey tournaments.

The winning spirit instilled by Boucher at Sarajevo proved to be contagious and provided the inspiration for other Canadian athletes striving for Olympic victory. His performance was, for many, the Canadian way; proof that talent, hard work and tenacity can overcome any obstacle and lead to success.

Gaétan Boucher s'est vite rendu compte de la très grande fierté qu'éprouvaient les Canadiens à l'égard de leurs athlètes de calibre mondial, sentiment qui prend racines dans les nombreuses manifestations sportives internationales qui se sont déroulées au Canada. Aussi, tout en se préparant à accueillir les 15es Jeux olympiques d'hiver à Calgary en 1988, les athlètes s'inspirent des inoubliables prouesses réalisées lors des Jeux du Commonwealth à Hamilton en 1930, des Jeux panaméricains à Winnipeg en 1967, des Jeux olympiques d'été à Montréal en 1976, des Jeux du Commonwealth en 1978 et des Universiades en 1983 à Edmonton, des Championnats mondiaux de patinage artistique à Ottawa en 1978 et en 1984, ainsi que lors des trois tournois de hockey dans le cadre de la Coupe Canada.

Le triomphe de Gaétan Boucher à Sarajevo allait amener les athlètes canadiens à se surpasser, et à faire des Jeux olympiques d'été en 1984 un événement inoubliable. En effet, sous l'éclat du soleil californien, l'équipe canadienne tout entière soulève fierté et admiration, dépassant même les prédictions les plus modestes :